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A képviselőtestület a 2009-es évben 7 önálló ülést tartott és az intézményi 
társulások miatt 2 együttes ülésen vettünk részt Mezőnagymihály község 
testületével. 2008. január 1-től három intézményt működtet együtt a két 
település. Az együtt gondolkodás nem mindig zökkenőmentes. Sokszor 
találkozunk azzal, hogy mi ezt így szoktuk és ez így van jól. Úgy gondolom, 
hogy mai, rohanó világunkban nem mindig lehet begyakorlott és berögződött 
normák alapján dolgozni. Igenis, hogy szét kell nézni, hogyan csinálják mások, 
haladni kell a kor elvárásainak és igényeinek megfelelően.  

Ezért lehet azt elmondani, hogy a mi intézményeinkben már második évben 
játékos formában tanulnak az óvodások angolt. Gelejen és Mezőnagymihályon 
10-10 gyermek részvételével.  

Ettől a tanévtől az első osztályosok iskolaotthonos oktatás keretében szintén 
tanulnak angolt, amely 3. osztályig a készségeik és a képességeik fejlesztését 
jelenti, szintén játékos formában. 

Sokan és sokszor kimondták már, hogy a jövő emberének nyelvismerettel és 
informatikai tudással kell rendelkeznie. Az informatikai háttér már korábban is 
biztosított volt ahhoz, hogy gyermekeink korszerű gépeken, korszerű programok 
használatával tanuljanak. Ettől a tanévtől az angol nyelvoktatás bevezetésével 
maximálisan teljesítettük azokat a kötelességeket, ami egy fenntartótól (vagyis a 
képviselőktől) elvárható. A lehetőségeket biztosítottuk ahhoz, hogy a kor 
igényeinek és elvárásának megfelelő körülmények között valósuljon meg 
intézményeinkben az oktatás. A feladat a továbbiakban a megfelelő szakmai 
tartalom biztosítása.  

 
A Képviselőtestület a pénzügyi és szociális bizottság a törvényi előírásoknak 
megfelelően ülésezett, a lakosság érdekeit szem előtt tartva hozták meg 
döntéseiket. Rendeletalkotásaik és határozataik összhangban voltak a magasabb 
rendű jogszabályokkal, bár ebben az évben az Államigazgatási Hivatal ennek 
ellenőrzésére már nem volt jogosult, a képviselő-testület üléseinek 
jegyzőkönyveit a szokásos módon és rendben felterjesztettük. 

A képviselő- testület 7 ülésén  9 rendeletet és 30 határozatot hozott. Az 
önkormányzat ügyiratforgalmáról elmondható, hogy nem csökken, hiszen az 



1000 főszámra iktatott ügyhöz 2-től akár 30-ig sorszámozott alszámok is 
tartoznak.  

Önkormányzatunk éves szinten közel 130 millió forinttal gazdálkodik, amelynek 
nagy része állami támogatás, melyet az intézmények működtetéséhez, szociális 
feladataink ellátásához és a különböző kötelező feladatellátáshoz kapunk. 
 
Saját bevételeink legjelentősebb eleme az iparűzési adó, mely közel 6 mFt, a 
gépjárműadó 2,6 mFt, a térítési díjbevételünk éves szinten 2, mFt. A 
vagyongazdálkodással kapcsolatosan elért évi bérleti díjbevételünk 3, 4 mFt, 
míg a szociális tevékenységeinkkel kapcsolatosan az étel házhoz szállításának 
biztosításából 200 eFt, az áprilistól-október végéig tartó szociális szolgáltatásból 
szintén 200 eFt bevételünk keletkezett. Itt szeretném a képviselő-testület tagjait 
tájékoztatni, hogy ez az új lehetőség biztosítása nagyon kedvező visszhangra 
talált és úgy gondolom, hogy szükséges a folytatása. Ezzel a lehetőséggel 
sikerült egy olyan űrt kitöltenünk, amely az idős korú lakosság házkörüli 
teendőit megkönnyítette és szívesen, bizalommal fordultak az önkormányzathoz 
segítségért. 
 
Ebben az évben legjelentősebb beruházásunk az óvoda épületének bővítése volt, 
melyet az elmúlt testületi ülésen megtekintettünk. Láthatta mindenki, hogy a 40 
m2-es bővítés milyen sokat jelentett, hiszen sokkal tágasabb és korszerűbb 
környezetben tölthetik óvodásaink mindenapjaikat.  
Az udvari játékokat is sikerült egy kicsit megújítani, minden játékot lefestettünk 
és az elmúlt évi taneszköz pályázatból új babaházzal és sok-sok taneszközzel 
szaporodott az óvoda felszerelése. Ezek az eszközök segítik a környezeti, zenei, 
matematikai és testnevelési foglalkozásokat, melyeket a gyermekek és 
pedagógusok szívesen használnak. Az ebben az évben nyert taneszköz 
pályázatból mind a két óvodában kicserélésre kerülnek az óvodai fektető ágyak, 
amellyel szintén egy nagy hiányosságot sikerül pótolnunk. 
 
Az általános iskola épületében a TVK alapítvány segítségével sikerült 
korszerűsítenünk a felnőtt mosdót és az elmúlt évi taneszköz pályázatból két 
tantermet új padokkal és székekkel bebútorozni. Az ez évi pályázatból a 
harmadik tanterem bútorozása is megvalósul.  
 
Ebben az évben is megvalósítottuk hagyományos rendezvényeinket. Volt 
falunap, időskorúak köszöntése, időseknek szervezett anyák napi műsor és  
az óvodásokkal a mikulást ünnepeltük egy kicsit másképpen . Egy interaktív 
játékos délutánt tartottunk a Mezőnagymihályi tornateremben, amelynek nagy 
sikere volt. 
Ezentúl településünket képviselve több kistérségi és egyéb rendezvényen 
vettünk részt. A Fénysugár kórus képviselte településünket a kistérségi 



színjátszó találkozón és az Idősek világnapja alkalmából szervezett 
rendezvényen. Vendégszereplésen voltunk Mezőnagymihály és Ároktő és 
Tiszadorogma község ünnepségein. 
A kistérségben már harmadik alkalommal kerül megszervezésre a Helyi Termék 
fesztivál, amelynek keretében sor kerül a kistérségi települések vetélkedőjére. Itt 
már harmadszor szerezzük meg a második helyet, mivel kötélhúzásban nem 
bírunk Tiszakeszi településsel. 
A kistérség színeiben első alkalommal vettünk részt a Vidék napja című 
Budapesti rendezvényen, ahol a 13 csapat közül szintén második lett a kistérség 
5 fős csapata, melyből 3 főt településünk delegált. 
 
Ebben az évben nagy feladat elé állította önkormányzatunkat a szociális 
rendszer átalakítása, amelynek lényege az, hogy a segély összegének a kiutalása 
helyett az önkormányzatok munkát ajánljanak. Ebből a létszámból igyekeztünk 
az intézményeinkhez plusz munkaerőt beállítani, amely a visszajelzések alapján 
jól sikerült, hiszen az óvodában, iskolában és a szociális területen sem volt 
panasz rájuk. A tapasztalat az, hogy örömmel járnak dolgozni és sikerült 
beilleszkedniük a közösségbe.  
A januárban induló 25 fős létszám november végére már 47 főre szaporodott, 
amely jórészt a gazdasági válság következménye is, hiszen tudjuk, hogy sok 
munkalehetőség megszűnt, egyre nehezebb elhelyezkedni. Ezekből a számokból 
látszik, hogy ebben az évben jóval nagyobb nagyságrendben foglalkoztatunk, de 
véleményem szerint több feladatot sikerült elvégezni is.  
A foglalkoztatás során biztosítottuk, hogy a település közterületei, az árkok és a 
temetők rendezettek legyenek. A külterületi utaknál – főleg az autópálya 
mentén- fokozottan figyeltünk a parlagfű írtásra. Ebben az évben lehetőségünk 
volt arra, hogy útjaink kisebb karbantartását elvégezzük, melyhez 50 tonna 
követ vásároltunk. Új lehetőséget vezettünk be az idősekkel kapcsolatosan, volt 
olyan nap, hogy négy helyre is igényelték a dolgozóinkat. 
Ősszel telepítettünk 260 db gyümölcsfát és 500 db nemes fát. Tudom, hogy az 
elvégzett munka mellett hiányosságok is adódnak bőven, hiszen nem lehet 
mindig mindenhol ott lenni. Szigorúbb eszközökre van szükség a munkamorál 
javításához és a munkaidő betartatásához is. Ezen jövőre szeretnénk javítani. 
 
Biztos vagyok benne, hogy sok elvégzett feladat kimaradt a beszámolóból, 
hiszen azokat évről- évre szinte megszokásból végezzük.  
 
Büszke vagyok arra, hogy a kistelepülési önkormányzatoknak juttatott egyre 
kevesebb forrásból egyre szebb, korszerűbb, jól felszerelt intézményeket tudunk 
működtetni.  

Büszke vagyok arra is, hogy a haza látogató, geleji születésű emberek fejlődést 
látnak a településen és kellemes tapasztalataikat szívesen osztják meg velünk.  



Az elért eredményekhez kellett, hogy egymás munkáját segítve, összefogással, a 
kitűzött célok elérése érdekében együtt dolgozunk. 

Képviselők, lakosok, jegyző és polgármester együtt. Bízom benne, hogy ez az 
előttünk álló időszakban is így lesz, mert csak így tudunk eredményeket elérni. 
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